
Profi sportoló hallgatótársa-
ink közül Kárász annától, Bir-
kás Balázstól és nádas Bencé-
től ugyanazt kérdeztük: 
1.    Hogyan tudtad össze-

egyeztetni a sportot és 
a tanulást?

2.   Hogyan támogatta a sze-
gedi tudományegyetem 
a sportkarrieredet?

kárász AnnA 
világbajnok magyar kajakozó
SZTE GTK, gazdálkodás  
és menedzsment szak

Fotó: Kósa Boglárka

1.  Nem volt olyan nagyon nehéz, 
bár könnyű sem, de akkor meg-
szoktam, hogy a sport és a tanulás 
a dolgom. Most már talán nehezebb 
lenne, ha újra ezt kellene csinálnom. 

2.  Nagyon megértők voltak 
a sporttal kapcsolatban, mindig tá-
mogattak mindenben a Szegedi 
Tudományegyetemen. Igaz, több 
órára nem tudtam bejárni az edzé-
sek miatt, de ezzel sosem támadt 
gondom, és a vizsgáknál is nagyon 
sokat segítettek a rugalmassággal. 
Egyéni tanrendem lehetett, és a vé-
ge felé, amikor már nem éltem Sze-
geden, szinte mindig akkor mentem 
vizsgázni, amikor akartam, ponto-
sabban akkor, amikor tudtam. Szó-
val abszolút mellettem állt mindig 
az SZTE. Enélkül nagyon nehéz lett 
volna elvégezni az egyetemet, s köz-
ben sportkarriert építeni.
 

birkás bAlázs 
világ-és európa-bajnok  
kajakozó
SZTE MK, műszaki menedzser szak

Fotó: Szalmás Péter 

1.  Sok logisztika, jó időbeosztás és 
kemény akarat - így tudnám összefog-
lalni a tanulás és a sport összeegyez-
tetésének titkát. Sokszor nehéz edzés 
után nekiülni magolni, ezért nagyon 
fontos, hogy érdekeljen az a téma, 
amiről tanulok. Ha nem szeretném ezt 
a szakot és nem érdekelne a műszaki 
vonal, akkor szinte lehetetlen lenne 
a sport mellett egyetemet végezni. 
Kell hozzá, hogy akarjam ezt tanulni.
2.  Persze az SZTE is nagyon sokat 
segített. Nekem az időbeosztás az, 
ami mindig nehéz – például a sok 
edzőtábor miatt. Úgy tudnak nagyon 
sokat segíteni az egyetemen, ha ru-
galmasak lehetnek a vizsgaidőpontja-
im, a beadandóim. E téren is nagyon 
segítőkészek az oktatók, úgyhogy 

hálás is vagyok nekik. Mert az ő se-
gítségük nélkül ez nem mehetne így. 

náDAs benCe 
világ- és európa-bajnok  
kajakozó
SZTE MK,  élelmiszermérnök szak

Fotó: Szalmás Péter 

1.  Nem egyszerű összeegyeztetni 
a sportot és az egyetemi tanulmá-
nyokat. Főleg azért, mert én Pesten 
élek, így a vizsgák miatt néha a Sze-
gedig tartó három órás utazást is be 
kell vállalnom. De alapvetően nem 
is a vizsgák jelentik a nehézséget, 
hanem az, hogy az élelmiszermér-
nök szakon nagyon sok a gyakor-
lat, és ezek nélkül pedig nem lehet 
– egyébként nincs is értelme – vizs-
gát letenni. Úgyhogy számomra 
a legnagyobb problémát az utazás 
jelenti. 
2.  Én egyébként mindig is Pest 
mellett laktam és jártam iskolába. 
Viszont akkor, amikor sportolóként 
leigazolt Szeged, mondták, hogy 
a Szegedi Tudományegyetemen 
tudnak nekem egyfajta rugalmassá-
got biztosítani, például a vizsgaidő-
pontoknak az elfoglaltságaimhoz 
való igazításával. A tanulmányi osz-
tályon is sokat segítenek, és a taná-
rokkal is mindig meg lehet beszélni 
a dolgokat, nagyon rugalmasan ke-
zelik a helyzetet. És ez óriási támo-
gatás!

2 kéRdés +  
3×2 válAsz
A szegedi Vízitelep a szegedi 
tudományegyetemmel rég-
óta együttműködik. Az szte 
sportoló hallgatóinak igye-
keznek biztosítani az edzők 
és az egyetem oktatói, hogy 
se a tanulásról, se a sportról 
ne kelljen lemondaniuk. ez 
is hozzájárult ahhoz, hogy 
számos szegedi egyetemis-
ta ért el kimagasló sikereket 
a sportban. 
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